

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2021 7

中旬刊（总第 604 期 / 第 40 卷）

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

价值工程

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

价值工程

2021年7月中旬刊(总第604期/第40卷)
1982年创刊 2021年7月18日出版

中国商界文联 会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会 会刊
封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问: 管在源

总 编: 高志彪

总 编 室: 师瑞

电 话: 0311-87024742

编辑部: 马慧霞

刘英禄

电 话: 0311-83020178

0311-83036626

传 真: 0311-87024742

投稿邮箱: vezzsbjb@163.com

网 址: www.vezzs.com

责任编辑: 高生明

封面设计: 王金军

版面设计: 韩宇红

国际标准连续出版物号: ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号: CN 13-1085/N

国内邮发代号: 18-2

国内订阅: 全国各地邮局

国内发行: 河北省报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

印 刷: 廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位: 价值工程杂志社

社 址: 石家庄槐安西路88号

邮 编: 050091

国内定价: 30.00元人民币

海外定价: 30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 六西格玛管理研究范式及发展趋势 金春华 等(1)
- 棉花期货套期保值策略及其效率比较研究 阮坚(7)
- 建筑企业财务风险管理分析 刘新卫(11)
- 方舱医院消防安全问题分析与处置对策研究 乔思远(14)
- 装配式建筑构件采购风险控制研究 杨洁 等(19)
- 油气企业勘探开发项目投资规模快速确定方法 胡燕(22)
- 建筑工程项目成本管理与控制研究 张盼(26)
- 建筑施工造价管理控制现存问题及对策研究 高扬(29)
- 雇主责任险发展经营中存在的问题和解决方案的研究 迟天歌(32)
- 专项档案验收中出现问题的分析与应对措施建议 高云峰 等(35)
- 柔性管理在企业经济管理中的应用 徐国麒(38)
- 基于主成分分析法的地铁运营关键绩效指标体系研究
..... 刘泽奇 等(41)
- 电厂及变电站电气设备安装及检修的思考 杨帆(44)
- 科研院所合格供方选择与评价指标体系研究 杨浩 等(47)
- 4+7 带量采购政策下医药制造业企业的挑战与应对 杨珉洋(50)
- 整合营销理念下教育培训企业全渠道营销策略研究 张璇(53)
- 我国国有企业财务契约存在的问题及完善策略分析 尧小英(56)
- 浅析固定污染源烟气类比对监测存在的问题及对策 邱红(59)
- 网络直播平台的盈利性分析 孙瑞(62)
- 常州装备制造业转型升级的专利保护体系研究 李娄明 等(65)
- 市政道路工程跟踪审计探析 申庆芳(68)
- 建筑施工企业经营开发策略研究 田宏斌(71)
- 6G 通信网络发展概述 王丽 等(74)
- 浅析四川高速公路发展及投资建设模式变化 刘鑫(77)

* 价值链·供应链 *

- 基于价值工程的大型项目管理策略研究 周昊(80)

* 功能载体创新 *

- 新型履带式全向移动平台设计分析 房远 等(83)
- 钢坝闸在珠海翠屏排洪渠排水防涝中的应用 赵银江 等(86)
- 预应力 T 梁高温蒸汽养生施工工艺研究 雷照(89)
- 上跨铁路桥梁转体施工关键技术及施工安全控制 梁宪昌(92)
- 港口航道疏浚工程施工技术研究 冷杰(96)
- 水利施工中预应力混凝土管桩施工工艺探讨 曹德志 等(99)
- 浅析框板类工件的数控铣削加工工艺及加工方法 李阳(102)
- 某钢厂 8 万 m³ 转炉煤气柜安全风险定性定量分析 宋海龙(105)

浅析暖通空调设计安装中存在的问题	杜江(108)
公路桥梁沥青路面接缝施工技术探讨	张文逸(111)
大型灌区节水改造工程建设常见问题与对策探讨	王士建(114)
变循环高速涡轮动力对风扇能力需求初探	郭帅帆等(117)
高速铁路隧道工程围岩稳定性判定方法研究	刘战彪(120)
PCS 墙高精度装配工艺研究	林胜利等(124)
复杂环境暗挖隧道侧穿机场微振爆破技术研究	谭成驰等(127)
高寒地区冬季 TBM 施工技术应用与研究	李永成(131)
某中型水库大坝现场安全检查与评价	胡杨生(134)
超高层项目基础筏板大体积混凝土的研究与应用	朱玲(138)
长螺旋钻孔灌注桩在地基处理中的应用	陈福欣(141)

* 价值应用 *

升力体布局飞行器气动力热数值模拟	郭永奇等(144)
阳台智能种植生长参数研究	乔本阁等(147)
山地生态居住社区景观设计要点研究	云蕾(150)
智慧绿色的数字孪生工地关键技术研究及应用	鲁文斌(153)
多元化支付在地铁售检票系统的应用	张婷云(156)
环保工程水处理过程中的超滤膜技术运用	吕敏(159)
电磁感应法在土壤污染物快速筛查中的应用	王江杰(162)
深度生存分析在电信客户流失预测中的应用	张俊春等(165)
基于 FLAC 分岔隧道关键部位支护受力特征分析	赵红伟(168)
基于 FAHP 的高职院校学生综合评价考核模型计算	于千雅(171)
基于 Revit 的结构正向设计应用研究及案例分析	赵科军等(174)
浅析会计核算在建筑工程项目成本管理中的作用	苑文兰(177)
高密度法典型正演模型在伟晶岩脉上的研究应用	谢涛等(180)
强化高校招标采购内部控制的措施	康恒(185)

* 工业工程 *

手术室调度平衡优化与改善研究	阚梓文等(188)
----------------------	-----------

* 理论综述 *

模型模糊性下 DC 型养老金资产配置研究展望	王佩(191)
高性能铸造镁铝合金的纯净化气相碳变质法研究进展	林翰等(194)

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.40 7.b
 (Sum No.604)
 Published in Jul. 18, 2021

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzsbjb@163.com

Printed by:
 Changling Printing House, Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
 CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

1 Research on Paradigm and Development Trend of Six Sigma Management	JIN Chun-hua, <i>et al.</i>
7 Comparative Research on Cotton Futures Hedging Strategies and Efficiency	RUAN Jian
11 Analysis on Financial Risk Management of Construction Enterprises	LIU Xin-wei
14 Fire Safety Analysis and Countermeasure of Mobile Cabin Hospital	QIAO Si-yuan
19 Research on Risk Decision-making of Prefabricated Building Components Procurement	YANG Jie, <i>et al.</i>
22 A Simple Method for Oil and Gas E&P Projects Selection	HU Yan
26 Research on Cost Management and Control of Construction Engineering Project	ZHANG Pan
29 Research on Existing Problems and Countermeasures of Building Construction Cost Management and Control	GAO Yang
32 Research on the Problems and Solutions in the Development and Operation of Employer's Liability Insurance	CHI Tian-ge
35 Analysis of Problems in Special Archives Acceptance and Countermeasures	GAO Yun-feng, <i>et al.</i>
38 Application of Flexible Management in Enterprise Economic Management	XU Guo-qi
41 Research on Key Performance Index System of Metro Operation Based on Principal Component Analysis	LIU Ze-qi, <i>et al.</i>
44 Consideration on Installation and Maintenance of Electrical Equipment in Power Plant and Substation	YANG Fan
47 Research on the Selection and Evaluation Index System of Qualified Suppliers in Scientific Research Institutes	YANG Hao, <i>et al.</i>
50 Challenges and Countermeasures of Pharmaceutical Manufacturing Enterprises under 4+7 Volume Procurement Policy	YANG Min-feng
53 Research on Whole Channel Marketing Strategy of Education and Training Enterprises under Integrated Marketing Concept	ZHANG Xuan
56 Analysis on the Problems and Improvement Strategies of Financial Contract of State-owned Enterprises in China	YAO Xiao-ying
59 Analysis on the Existing Problems and Countermeasures of the Smoke Analogue Monitoring of Stationary Pollution Sources	QIU Hong
62 On the Profitability of Webcast Platform	SUN Rui
65 Research on the Construction of Intellectual Property Protection System for the Transformation and Upgrading of Changzhou Equipment Manufacturing Industry	LI Lou-ming, <i>et al.</i>
68 Analysis on Tracking Audit of Municipal Road Engineering	SHEN Qing-fang
71 Research on Management and Development Strategy of Construction Enterprises	TIAN Hong-bin
74 Overview of 6G Communication Network Development	WANG Li, <i>et al.</i>
77 Analysis of Sichuan Expressway Development and Changes in Investment Construction Models	LIU Xin

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

80 Strategic System for Complicated Program Management Based on Value Engineering	ZHOU Hao
---	----------

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 83 Design and Analysis of a New Tracked Omni-vehicle FANG Yuan, *et al.*
- 86 Application of Steel Dam Gate in Drainage and Waterlogging Prevention of Cuiping Drainage Canal in Zhuhai
..... ZHAO Yin-jiang, *et al.*
- 89 Research on Construction Technology of High-temperature Steam Curing of Prestressed T Beam LEI Zhao
- 92 Key Technology and Safety Control of Rotation Construction of Overpass Railway Bridge LIANG Xian-chang
- 96 Research on Construction Technology of Port and Waterway Dredging Project LENG Jie
- 99 Discussion on Construction Technology of Prestressed Concrete Pipe Pile in Water Conservancy Construction CAO De-zhi, *et al.*
- 102 Plate Frame Parts NC Process Analysis and Machining LI Yang
- 105 Qualitative and Quantitative Analysis on Safety Risks of 80,000m³ Converter Gas Tanks in a Steel Plant SONG Hai-long
- 108 Analysis on the Problems Existing in the Design and Installation of HVAC DU Jiang
- 111 Discussion on Construction Technology of Asphalt Pavement Joint of Highway and Bridge ZHANG Wen-yi
- 114 Discussion on Common Problems and Countermeasures of Water-saving Renovation Projects in Large-scale Irrigation Districts
..... WANG Shi-jian
- 117 Study on Fan Performance Requirements of Variable Cycle High Speed Turbine Engine GUO Shuai-fan, *et al.*
- 120 Study on the Determination Method of Surrounding Rock Stability in High-speed Railway Tunnel Engineering LIU Zhan-biao
- 124 Research on High Precision Assembly Process of PCS Wall LIN Sheng-li, *et al.*
- 127 Study on Micro Vibration Blasting Technology of Tunnel Side Crossing Airport in Complex Environment TAN Cheng-chi, *et al.*
- 131 Application and Research of TBM Construction Technology in Winter in Alpine Area LI Yong-cheng
- 134 Site Safety Inspection and Evaluation of a Medium Reservoir Dam HU Yang-sheng
- 138 Research and Application of Mass Concrete for Foundation Raft of Super High-rise Project ZHU Ling
- 141 Application of Long Spiral Bored Pile in Foundation Treatment CHEN Fu-xin

VALUE APPLICATION

- 144 Numerical Simulation of Aerodynamics and Heat of a Lift-body Layout Aircraft GUO Yong-qi, *et al.*
- 147 Study on Growth Parameters of Intelligent Balcony Planting QIAO Ben-ge, *et al.*
- 150 Research on the Essentials of Landscape Design of Mountain Ecological Residential Community YUN Lei
- 153 Research and Application of Key Technology of Smart Green Digital Twinning Site LU Wen-bin
- 156 Application of Diversified Payment in Subway Fare Collection System ZHANG Ting-yun
- 159 Application of Ultrafiltration Membrane Technology in Water Treatment Process of Environmental Protection Engineering LV Min
- 162 Application of Electromagnetic Induction in Rapid Screening of Site Soil Contamination WANG Jiang-jie
- 165 Application of Deep Survival Analysis in Telecom Customer Churn Prediction ZHANG Jun-chun, *et al.*
- 168 Analysis of Supporting Force Characteristics of Key Parts of Bifurcated Tunnel Based on FLAC ZHAO Hong-wei
- 171 Calculation Model of Comprehensive Evaluation of Vocational College Students Based on FAHP YU Qian-ya
- 174 Application Research and Case Study of Structural Forward Design Based on Revit ZHAO Ke-jun, *et al.*
- 177 Analysis on the Role of Accounting in the Cost Management of Construction Projects YUAN Wen-lan
- 180 Research and Application of High-density Typical Forward Modeling on Pegmatite Dikes XIE Tao, *et al.*
- 185 Measures to Strengthen the Internal Control of Bidding and Purchasing in Colleges and Universities KANG Heng

IE

- 188 Research on Optimization and Improvement of Operation Room Scheduling Balance KAN Zi-wen, *et al.*

THEORETICAL REVIEW

- 191 Research Prospect of the Asset Allocation for the DC Pension Fund under Model Ambiguity WANG Pei
- 194 Research of Carbonaceous Refinement of High Strength Mg-Al Alloys LIN Han, *et al.*